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§  65 KFKS 2023-01240 

Avveckling av Saltängens skola 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande: 
 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Saltängens skola och Duvnäs skola är två separata och 
självständiga skolenheter inom Skuru-Duvnäs rektorsområde samt att båda ska vara 
sökbara alternativ i skolvalet inför höstterminen 2024. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att avslå Välfärd Skolas förslag om nedläggning av 
Saltängens skola.   
3. Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att se över skolorganisationen på östra 
Sicklaön och återkomma med förslag till inriktningsbeslut för att möta förväntad 
efterfrågan inom förskolan och skolan. I detta behöver elevernas sökmönster, 
befolkningsprognoser, skolfastigheternas lokalisering, standard och användbarhet samt 
även förekomsten av fristående alternativ beaktas. Syftet är att skapa en organisation som 
är robust, flexibel och långsiktigt hållbar.   
4. Kommunstyrelsen ger fastighetsdirektören i uppdrag att öka ansträngningarna att hyra 
ut tomma lokaler. 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan 2010 har Saltsjö-Duvnäs skola haft en gemensam organisation med en rektor. Det 
har bedrivits verksamhet i Duvnäs skolbyggnad och i lokaler i Saltängen. Nacka kommuns 
befolkningsprognos visar att antalet barn i området inte kommer att öka nämnvärt fram till 
2040. Det är för få elever i upptagningsområdet för att kunna bedriva en hållbar 
verksamhet. Verksamheten i Saltängen och Duvnäs har gått med underskott sedan 2019.  

Eftersom alla elever får plats i Duvnäs skolbyggnad och en samlokalisering av 
verksamheten skulle innebära ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska fördelar, 
beslutade rektor våren 2023 att avveckla lokalerna i Saltängen. Det bedömdes att det inte 
går att dra ned på verksamheten ytterligare i lokalerna i Saltängen utan att verksamheten 
blir lidande. Skolans resurser ska i största möjliga mån gå till skolans kärnuppdrag och inte 
till att betala hyra för outnyttjade ytor. På Saltängens skola arbetar det idag 4 lärare och 4,5 
pedagoger på fritids. Elevhälsans personal, PREST-lärare (praktiskt-estetiska ämnen), 
speciallärare och administrativ personal delas med Duvnäs skola och rektorsområdet.   

I april månad begärdes laglighetsprövning av rektors beslut. I december 2023 kom 
Förvaltningsrättens dom. Rätten bedömde att verksamheten i Saltängen är att betrakta som 
en egen skola och därmed ansågs inte rektor ha laglig rätt att besluta om förändringen. 
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Med utgångspunkt i Förvaltningsrättens bedömning utgör verksamheterna i Saltängen och 
Duvnäs två separata skolenheter. Frågan om avveckling av Saltängens skola är därmed ett 
beslut som behöver fattas av kommunstyrelsen. 

En konsekvens vid en avveckling av Saltängens skola är att alla elever (Fklass- åk 3) som 
går på Saltängens skola behöver genomföra ett skolbyte. De elever som är placerade i 
Saltängens skola, och som väljer Duvnäs skola i skolvalet, kommer att få plats. 
Vårdnadshavare har dock valmöjligheten att ansöka om plats till vilken skola de vill. Det 
går 109 elever på Saltängens skola och 218 elever på Duvnäs skola.  

Förslaget om att avveckla Saltängens skola sker utifrån följande orsaker: det saknas elever i 
området för att kunna bedriva två skolor så pass nära varandra, det är inte ekonomiskt 
hållbart att driva två skolor så nära varandra eftersom pengarna då går till lokalhyror och 
inte till verksamheten, det är inte en likvärdig skola inom Välfärd skola när underskottet 
som Saltängen skola genererar täcks upp av andra skolor, det är inte heller hållbart ur ett 
verksamhetsperspektiv. Det har även gjorts en intresseavvägning enligt den 
barnkonsekvensanalys som har genomförts. Det planeras bland annat anpassningar i 
verksamheten och fortsatt utvärdering kommer att ske. Förslaget om avveckling av 
Saltängens skola och att eleverna bereds plats på Duvnäs skola bedöms, vid en 
sammantagen bedömning, förenligt med barnens bästa. 

Mot bakgrund av detta föreslår Välfärd skola att kommunstyrelsen ska avveckla Saltängens 
skola med sista dag för verksamheten den 30 juni 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 11 december 2023 

Bilaga 1. Förvaltningsrättens dom den 30 november 2023 
Bilaga 2. Barnkonsekvensanalys avveckling Saltängens skola 
Bilaga 3. Delområdesprognos Nacka kommun 2022-2040 
Bilaga 4. NYKO namn (Nyckeltalsområde) 
Bilaga 5. Behovsprognos för förskole-och skolplatser 2023-2040 
Bilaga 6. Budget Saltsjö Duvnäs skola 2023 
Bilaga 7. ROK Saltängen Duvnäs skolan 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Johan Krogh 
(C), Karin Teljstedt (KD), Mikael Carlsson (NL) och Johanna Kvist (S) att 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande: 
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”1. Kommunstyrelsen beslutar att Saltängens skola och Duvnäs skola är två separata och 
självständiga skolenheter inom Skuru-Duvnäs rektorsområde samt att båda ska vara 
sökbara alternativ i skolvalet inför höstterminen 2024. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att avslå Välfärd Skolas förslag om nedläggning av 
Saltängens skola.   
3. Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att se över skolorganisationen på östra 
Sicklaön och återkomma med förslag till inriktningsbeslut för att möta förväntad 
efterfrågan inom förskolan och skolan. I detta behöver elevernas sökmönster, 
befolkningsprognoser, skolfastigheternas lokalisering, standard och användbarhet samt 
även förekomsten av fristående alternativ beaktas. Syftet är att skapa en organisation som 
är robust, flexibel och långsiktigt hållbar.   
4. Kommunstyrelsen ger fastighetsdirektören i uppdrag att öka ansträngningarna att hyra 
ut tomma lokaler.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från välfärd skola 
och förslaget från Mats Gerdau (M). Ordförande ställde först förslaget från välfärd skola 
mot bifall, och fann att verksamhetsutskottet hade avslagit förslaget. Därefter ställde 
ordförande förslaget från Mats Gerdau (M) mot bifall och konstaterade att 
verksamhetsutskottet hade bifallit förslaget.  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät gemensamt 
anteckna följande till protokollet: 
”Sedan 2010 har Saltängens och Duvnäs skolor fungerat som en skolenhet, Saltsjö-Duvnäs 
skola, med gemensam ekonomi och antagning av elever. Mot detta har ingen invänt under 
13 år. Rektor beslutade i mars 2023 att avveckla lokalerna i Saltängen eftersom elevantalet 
minskat. Ett beslut som vid tidpunkten bedömdes vara ett rektorsbeslut men som efter 
överklagande hos förvaltningsrätten visade sig vara ett beslut som måste tas av politiken. Vi 
har därför snabbt fört frågan till kommunstyrelsen för beslut.  
  
Vi i Alliansen säger nej till nedläggningen. I stället vill vi se över skolorganisationen på hela 
östra Sicklaön där många skolplatser är tomma och vi behöver få en helhetsbild. Alliansen 
vill bevara små skolor eftersom de uppskattas av många föräldrar och elever och vi ger den 
kommunala skolorganisationen Välfärd Skola i uppdrag att ta fram en strategi för hur små 
skolor ska kunna utvecklas med kvalitet och ekonomi i balans. Vi såg också en risk i att en 
flytt av eleverna från Saltängen till Duvnäs skulle leda till att Duvnäs skulle nå 
kapacitetstaket med en gång och bli bland de trängsta i Nacka.  
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Nacka ska erbjuda de bästa utbildningsmöjligheterna för alla elever och då behövs ett brett 
utbud av skolor. Nu får Saltängens skola möjlighet att utvecklas. Vi hoppas att det nu blir 
lugn och ro i verksamheten och fullt fokus på alla barns rätt att lyckas i skolan.”   
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi har i snart ett år kämpat för att politiskt ansvar ska tas i frågan. Om det inte hade varit 
för föräldrarnas engagemang och en aktiv opposition hade skolan lagts ned redan vid 
årsskiftet. Precis som vi sagt och verkat för under hela den här processens gång så ska 
beslut om skolnedläggningar alltid fattas politiskt. Så sent som i förra veckan var den 
moderatstyrda minoriteten för att lägga ner skolan men nu kan elever och föräldrar andas 
ut. Det här är ett bra beslut för barnen.  

I samband med det arbete som stadsdirektören nu ska genomföra med att se över 
skolorganisationen på östra Sicklön är det viktigt att inkludera skolsituationen på hela 
Sicklaön. Då många elever väljer skolor även på västra Sicklaön påverkas östra Sicklaön 
även av platstillgången och bostadsbyggandet där. Samtidigt är det viktigt att det görs en 
kvalitetssatsning på Skuru skola.  

Den här gången lyckades vi tillsammans med engagerade föräldrar och boende i området 
att rädda Saltängens skola. Vi kommer fortsätta att stå upp för barnens rätt till nära och bra 
skolor.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är oerhört glädjande att samtliga partier nu landat i samma slutsats 
som vi landade i för över ett halvår sedan, att Saltängens skola är en väldigt bra skola som 
ska finnas kvar och ges förutsättningar att fortsätta. Vi ställer oss bakom att Saltängens 
skola och Duvnäs skola är två separata och självständiga skolenheter och att de ska vara 
valbara i skolvalet. Nackalistan tycker det är bra att stadsdirektören får i uppdrag att se över 
skolorganisationen på östra sicklaön men vi skulle gärna vilja inkludera hela Sickalaön i 
översynen eftersom många elever bor i öst och går i skola i väst eller tvärtom. 

Nackalistan ställer sig också bakom att fastighetsdirektören får i uppdrag att öka 
ansträngningarna att hyra ut tomma lokaler. Detaljplanen av fastighetn begränsar 
verksamheter som kan förläggas här men vi tycker det är viktigt att man utreder om man 
kan hitta ett bra samarbete kring lokalerna med t.ex. andra skolor eller förskolor. 

Nackalistan vill också påpeka det orimliga i att handlingar till detta ärende skickas ut så sent 
som klockan 13 på måndag eftermiddag och beslut fattas klockan nio dagen efter. Att 
handlingarna kommer så här sent innebär et demokratiskt problem där det är svårt för 
ledamöterna att sätta sig in i frågorna och bolla tankar och alternativ med 
tjänstepersonerna.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar ett beslut om att låta Saltängen vara kvar. Precis som vi sagt under 
processen så måste vi höja blicken och titta på skolan i ett större perspektiv och som del av 
en helhet, särskilt mot bakgrund av att så många bostäder byggs i Nacka. Kommunen har 
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också alltid en skyldighet att tillhandahålla skolor i den händelse en friskola skulle stänga 
ner. Det som tjänstepersonerna bl.a. pekat på att är att en stor del av skolpengen går till 
hyra. Vi upprepar därför vårt medskick om att tillägget i skolförordningen om möjlighet att 
delfinansiera lokalkostnaderna utanför skolpengen bör finnas med även framåt i 
processen.” 
 
- - - - - 
  


